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Bispeparkens Bestyrelses beretning 2022-2023 

Bispeparken skaber vi sammen, med stemmeseddel, 
malerpensel og alle de andre redskaber, vi har  

Dete er Bispeparkens Bestyrelsens beretning. Alle bestyrelsesmedlemmer er beboere i Bispeparken. 
Bestyrelsens arbejde er ulønnet. 
Bispeparkens Økonomi – vi sparer meget op 

Over halvdelen af huslejen i Bispeparken går �l at spare op �l kommende renoveringer i en eventuel 
Bispeparkens Helhedsplan og �l at betale af på renoveringer, vi allerede har fået udført. 

Derfor regner vi heller ikke med, at huslejen kommer �l at s�ge særskilt i forbindelse med helhedsplanen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vi stemmer først i 2024 – men vi bestemmer allerede nu 

Afstemningen om Bispeparkens Helhedsplan er udsat �l 2024, men vi har løbende forslag oppe �l afstemning 
omkring deltaljer og overordnede principper for helhedsplanen, også på afdelingsmøderne, så vi kan få det 
bedst mulige forslag �l Helhedsplanen.  

Rørprojektet (faldstammer og nye rør) 
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Nu kommer 1-års gennemgangen af projektet, hvor alle vi beboere har fået mulighed for at melde fejl og 
mangler ind, som er konstateret e�er at selve udførslen blev færdig. Snart vil der blive fulgt op på 
mangellisterne, og dem af os, der har afleveret dem, vil få en �lbagemelding. Noget skal udføres af 
entreprenøren, andet af vores ejendomskontor og nogle få anmeldelser kan risikere ikke blive vurderet �l at 
skulle udbedres.  

E�er projektets afslutning har Byggeskadefonden været på besøg og konstateret nogle fejl, som de mener, der 
skal retes op på nu. For eksempel er mange afløb fra håndvaske på badeværelserne ikke afslutet 
bygningsteknisk korrekt ved gulvet. Dete vil medføre, at alle vi beboere på et �dspunkt kan få besøg af en 
håndværker �l at udbedre dete. Besøget vil blive varslet i god �d e�er reglerne.  

Det foreløbige byggeregnskab viser, at projektet og finansieringen har været billigere end den 
afdelingsmødevedtagne ramme fra 2017. Huslejes�gningen tog vi allerede i løbet af 2018, 2019 og 2020, da vi 
vedtog forslaget. Besparelsen betyder, at vi kommer �l at have flere penge i vores henlæggelser.  

 Bispeparkens Arkitektkontor   

I stedet for en almindelig beboerinddragelsesproces har Bispeparkens Bestyrelse bedt om et arkitektkontor, der 
lokalt opsamlede vores idéer og virkeliggjorde dem sammen med os beboere i Bispeparken. Bispeparkens 
Arkitektkontor er skabt i samarbejde med Områdefornyelse Bispebjerg Bakke. 

Bispeparkens Arkitektkontor har blandt andet i samarbejde med Bispeparkens Havegruppe og 
Ungdomsklubben stået for beboerarrangementer med samskabelse af udearealerne i Bispeparken. Det 
omfatede a�oldelse af havedag med plantning af frugtræer og byg-en-bænk-dag. Her fik både store og små, 
unge og gamle lov �l at sæte deres præg på Bispeparkens nye æblelund og bænke.  

Bispeparkens Arkitektkontor deltog på det 
ekstraordinære afdelingsmøde i maj, da de lige 
havde åbnet tegnestue i Bispeparkens Vaskeri. 
Åben tegnestue betyder, at alle vi beboere har 
kunnet komme med vores idéer og ønsker �l 
udearealerne. Bispeparkens Arkitektkontor har 
på denne måde og gennem ak�viteter i løbet af 
sommeren været i kontakt med omkring 100 af 
os beboere. Vi har sammen været med �l at 
samskabe og bygge faciliteter på Bispeparkens 
udearealer i en række workshops.   

Bispeparkens Arkitektkontor udkommer med et 
idékatalog, som vil blive forelagt vi beboere i 

Bispeparken på et ekstraordinært afdelingsmøde d. 28. november 2023. 

Områdefornyelse Bispebjerg Bakke  

Områdefornyelsen Bispebjerg Bakke har særligt to arbejdsgrupper, der berører Bispeparken. En 
arbejdsgruppe, der omhandler hjørnet, vejen, torvet, som er ny indgang �l Bispebjerg Kirkegård ved 
Skoleholdervej, vejen Frederiksborgvej og Bispebjerg Torv. Samt en arbejdsgruppe der omhandler 
Bispeparkens udearealer og fodgænger- og cykelforbindelser �l det omkringliggende kvarter. Det er her, 
Bispeparkens Arkitektkontor kommer ind i billedet med deres idékatalog inspireret af Bispeparkens beboeres 
ønsker. Man kan som lokal beboer melde sig �l at deltage i arbejdsgrupper. 

Åben kontor�d 
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I år har Bispeparkens Bestyrelsen forsøgsvis genoptaget ”åben kontor�d”, som en selvstændig åbnings�d én 
gang om måneden, foreløbig året ud. Vi har fortsat den tradi�onelle åbne kontor�d, der starter en �me før og 
sluter en halv �me før, at vores bestyrelsesmøder går i gang.  

Kommunika�on  

Bispeparkens Bestyrelse har dete år brugt og vil blive ved med at bruge Bispeparkens tre infoskærme og 
hjemmeside �l at kommunikere med alle os beboere. Herudover benytes opgangsopslag og 
postkasseomdelinger på miljøvenligt (svanemærket) papir fra Sverige. Bl.a. kræver afdelingsmøderegler at al 
materialer �l sådanne møder skal omdeles på papir, og det er i øvrigt Bispeparkens Bestyrelses erfaring, at det 
er en af de mest effek�ve kommunika�onsformer, når det skal sikres, at vi kommer i kontakt med så mange 
muligt af os, der bor i Bispeparken.  

Vi vil generelt forsøge at prioritere, at man som medbeboer får hur�ge svar fra bestyrelsen højere end den 
store mængde af kommunika�on med fsb-administra�onen og andre parter.  

fsb repræsentantskabsmødet og demokra�sering i fsb (samt støte �l Tingbjerg)  

På fsb’s repræsentantskabsmøde d. 16. maj 2023 blev der vedtaget mange gode forslag, som folk fra 
Bispeparken var med �l at foreslå herunder at referater og ikke-fortrolige bilag fra møder i 
organisa�onsbestyrelsen, forretningsudvalget og underudvalgene lægges åbent ud på fsb.dk, offentliggørelse 
af navne på, hvem der stemmer hvad i organisa�onsbestyrelsen, fortsætelse af Demokra�udvalget, 
Ombudsudvalget og Licita�ons-, bygge og dri�sudvalget og at fsb skal arbe jde for at få en diversitets- og 
inklusionspoli�k. 

Desværre er der stadig en form for mindretalsstyre i fsb’s organisa�onsbestyrelse, hvor fire valgte beboere kan 
overtrumfe fem valgte beboere i bestyrelsen, fordi der også sidder to medarbejder-repræsentanter, som for 
eksempel har stemt for at rive menneskers hjem ned i Tingbjerg.   

Bevarelse af de 42 handicapegnede rækkehuse i Tingbjerg blev vedtaget i repræsentantskabet i maj 2022. 
BIspeparken fortsæter kampen om og støten �l bevaring af rækkehusene. Vi deltager bl.a. i mange relevante 
arrangementer og Jean Thierry er med i den nye forhandlingsdelega�on, der blev nedsat i april. 

Vi har også sikret, at hver boligafdeling nu har fået sit eget medlem i fsb’s boligsociale udvalg, fra Bispeparken 
er det Annete Hansen. Jean Thierry er valgt som formand for udvalget.    

I det hele taget er Bispeparken stærkt repræsenteret i fsb-organisa�onen, hvor Erik Østergaard er formand for 
fsb’s ak�vitetsudvalg, der står for fælles kurser og arrangementer i fsb, og Jan Hansen er et af tre medlemmer i 
fsb’s ombudsudvalg. Du kan klage �l ombudsudvalget over en sagsbehandling eller en afgørelse i fsb på 
ombudsudvalge�sb@gmail.com.  

Gæsteparkeringsplads 

Vi har fået vedtaget, at der skal være gæsteparkeringsplads i Bispeparken. Projektet er i proces, og når det er 
muligt at leje denne, vil det blive skrevet i et nyhedsbrev.  

Bispeparkens biodiversitet og Grøn Pulje 

Bispeparken stræber e�er at være så grøn en boligafdeling som muligt. Dete fokus har betydning for den 
måde, vi arbejder med affaldssorteringsløsninger, vandbesparelse, brug af vores vaskeri, udlu�ning og 
opvarmning af lejlighederne samt biodiversitet i Bispeparken.  

Bispeparkens Bestyrelse har fokus på, at projekter som Grøn Pulje - og hele vores afdeling - er beboerstyret, og 
at vi gør �ng mere end bare at snakke om at gøre det. Derfor tænker vi bl.a. også i løsninger, der kan gøre alle 
os beboere endnu bedre �l at sortere affald. Lige nu har vi i gennemsnit rela�vt meget restaffald. Nogle af os 
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beboere kunne for eksempel blive "affaldshelte" og stå ved vores genbrugshuse og hjælpe medbeboere med 
affaldssortering. 

Spar på vandet og spar penge 

Vi har fået sat individuelle vandmålere op i år. Der er derfor ekstra �lskyndelse �l at spare på vandet, og vi i 
bestyrelsen vil arbejde for at få hængt gode råd om vandbesparelse op i opgange og lignende steder.   

I Bispeparken sparer vi en masse ressourcer på vores fællesvaskeri i stedet for at alle har egen vaskemaskine 
og tørretumbler. Vores vaskeri bruger vindmøllestrøm, regnvand fra nogle af tagene og svanemærkede 
vaskemidler. Vi sparer også hver især plads og slipper for vibra�oner og støj i lejligheden.  

I forhold �l udlu�ning og opvarmning er det vores tanke, at vi alle kan spare på varmen ved at lu�e mere ud 
og lu�e rig�gt ud - og i hvert fald kan forbedre indeklima og undgå fugt og skimmel.  

Vi har mange grønne, skønne områder med planter, insekter, bær og frugter, men at vi sagtens kan have mere 
af det. Her tænker Bispeparkens Bestyrelse særligt på jord i alle vores altankasser, så vi kan så eller plante 
hjemmehørende planter og på den måde fremme biodiversiteten. Vi er ved at søge penge, så vi lige som for 
en del år siden kan uddele blomsterengsfrø �l alle. 

Godt fremmøde �l Café Helhedsplan 2 

Bispeparkens Bestyrelse takker for det gode fremmøde og den store interesse �l Café Helhedsplan 2, der blev 
a�oldt 14. marts 2023 i en flytelejlighed på Jacob Lindbergs Vej 8.  

Der var en hyggelig stemning i den lille lejlighed og Bestyrelsen havde mange gode samtaler med fremmødte 
medbeboere. 

Alle vi beboere kunne komme og tale 
om, hvad og hvorfor vi skal renovere 
Bispeparken, blive klogere på 
Bestyrelsens arbejde og bidrage med 
egne forslag og ønsker �l 
Helhedsplanen.  

Flere bestyrelsesmedlemmer, Bygnings- 
og vedligeholdelsesudvalget, PLADS og 
en repræsentant fra fsb-
administra�onen var �l stede ved 
arrangementet. 

Vi beboeres bidrag �l arrangementet og 
spørgeskemabesvarelser har blandt 
andet vist, at der er behov for at 
udfordringer med støj- og lugtgener tages med i Helhedsplanen. Disse resultater fra 
spørgeskemaundersøgelsen blev præsenteret.  

 

Blandt årets mange begivenheder:  

Julefest 2022 

Bispeparken fik besøg af Julemanden og Hr. Plys �l en utrolig hyggelig formiddag. I år startede vi med 
juletræspyntning, som sikkert bliver en ny tradi�on. Der blev serveret æbleskiver og gløgg både med og uden 
alkohol.  
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Bispeparkens store bankospil 2022  

Banko blev tradi�onen tro afviklet i Bispeparkens Beboerhus i tæt samarbejde med Bispeparkens 
Pensionistklub. Der blev serveret hjemmelavet smørrebrød og vundet flote præmier. Pensionistklubben har 
e�er nogle års pause påtaget sig igen at stå for hele arrangementet i 2023. 

Nytårskur  

Den 16. januar holdt vi nytårskur for alle Bispeparkens beboere i Beboerhuset. I år afprøvede vi et nyt koncept, 
som var en åben recep�on for alle beboere og samarbejdspartnere. Vi overvejer, hvordan Nytårskuren skal 
a�oldes i 2024.  

 

 

 

Sommertur �l Tivoli  

Den nye tradi�on tro solgte vi billeter �l Tivoli igen i år. 278 beboere i Bispeparken har fået mulighed for at 
komme billigt en dag i Tivoli. Lige for �den er både bus og tog for dyrt i forhold �l de afdelingsmødebevilligede 
ak�vitetsmidler. 

Høs�est 2023  

Den årlige høs�est blev a�oldt i Bispeparken søndag d. 13. august. Denne gang på nyt græs, da den store 
plæne Bispeparken/Grønningen NV er u�lgængelig på grund af etablering af det kæmpestore 
regnvandsforsinkelsesanlæg. I stedet kunne frivillige, deltagere, ponyer, og loppe-standere samt 
repræsentanter for Områdefornyelsen Bispebjerg Bakke og Bispeparkens Arkitektkontor nyde festlighederne 
på det grønne område ved Jakob Lindbergs Vej.  

Der var gra�s is, popcorn og slush-ice og mulighed for at købe en god billig burger og sodavand. Herudover var 
der en mindeværdig frilu�skoncert med Filuka. Som sædvanlig fik vi stor og engageret hjælp fra medarbejdere 
fra vores ejendomskontor. BispeFarmen/Bispeparkens Havegruppe, Bispeparkens Kvindeklub og Bispeparkens 
Pensionistklub deltog på dagen og gjorde som sædvanlig en stor indsats.  

Bispeparkens mange gode, lokale samarbejdspartnere 

Bispeparkens Bestyrelse har al�d ha� mange gode, lokale samarbejdspartnere. Aktuelle samarbejdspartnere 
er bl.a. Kringlebakken, Områdefornyelse Bispebjerg Bakke og Beboerprojekt Nordvest. Vi hjælper hinanden 
med at styrke og dyrke det dejlige Bispebjerg-område, som Bispeparken er en del af.   

Tak 

Tak �l alle, der har ydet en indsats, kommet med idéer, gjort deres arbejde, deltaget på afdelingsmøderne, 
deltaget i fælles ak�viteter, været ak�ve i Bispeparkens klubber eller udvalg og sammen været med �l at gøre 
Bispeparken �l noget helt særligt og et endnu bedre sted at bo.  


